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Aanleiding 
Op 17 november jl. verscheen er een onderzoek van Natuur & Milieu waaruit blijkt dat tweederde van de 
plastic verpakkingen uit de supermarkt niet of maar beperkt te recyclen zijn. Dit kreeg veel aandacht in de 
media en van een aantal gemeenten en een journalist van een regionale krant hebben wij daarover 
vragen ontvangen. In deze memo delen wij de reacties van enkele ketenpartners op de berichtgeving, 
alsmede onze beantwoording van vragen van lokale media.  
 

 
 

Natuur & Milieu - Recyclebaarheid van plastic verpakkingen in supermarkten, zie: 
Tweederde van de plastic verpakkingen uit de supermarkt niet te recyclen | Natuur & Milieu (natuurenmilieu.nl) 

 
RKN (Regie Kunststoffen Nederland, email) 
RKN constateert dat het aandeel niet recyclebare verpakkingen (13%) en moeilijk recyclebaar (52%) in 
het onderzoek nog hoger ligt dan de gepubliceerde cijfers in eerdere WUR rapportages. Dit laat zien dat 
de producenten nog een hele lange weg te gaan hebben om de producten recyclebaar te maken. RKN 
blijft bij voorkeur bij de feiten en die laten zien dat in 2020 en 2021 een hergebruikpercentage van PBD is 
gerealiseerd van 63 tot 65% (zie bijgevoegde nieuwsbrief RKN van maart 2021). Dit zou een 
aanmerkelijk stuk hoger kunnen zijn als er betere plastic verpakkingen op de markt worden gebracht, die 
goed te sorteren en te recyclen zijn. Daarnaast blijft het van belang om de kwaliteit aan de voorkant 
(inzameling) verder te verhogen. 
 
Afvalfonds Verpakkingen (LinkedIn) 
Het Afvalfonds heeft met belangstelling kennisgenomen van de bevindingen van Natuur & Milieu. Het 
verpakkend bedrijfsleven werkt hard aan het verbeteren van de circulariteit van verpakkingen, hoewel dit 
niet altijd makkelijk is. Houdbaarheid en voedselveiligheid moeten bijvoorbeeld altijd geborgd zijn. 
Afvalfonds gaat graag het gesprek met Natuur & Milieu aan om te kijken waar snel stappen te zetten zijn 
en hoe ze samen met het Kennisinstituut Duurzaam Verpakken de ondertekenaars van het Plastic Pact 
kunnen helpen bij het behalen van de doelen.  
 
Staatssecretaris IenW (algemeen overleg circulaire economie 18 november 2021) 
Staatssecretaris Van Weyenberg geeft aan dat het rapport van Natuur en Milieu eerder onderzoek van 
Wageningen Universiteit bevestigt. Het moet beter en dat kan het beste in Europees verband worden 
geregeld. De inzet is om in 2030 tot 100% recyclebare of herbruikbare verpakkingen te komen. De 
staatssecretaris verwacht in het tweede kwartaal van 2022 een voorstel van de Europese Commissie.   

https://www.natuurenmilieu.nl/nieuwsberichten/tweederde-van-de-plastic-verpakkingen-uit-de-supermarkt-niet-te-recyclen/
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Beantwoording vragen HCNieuws en Witte Weekblad Nieuw-Vennep 
 
- Is Meerlanden op de hoogte van het onderzoek van Natuur & Milieu? 
 
Ja, wij kennen het rapport van Natuur en Milieu en de berichtgeving hierover in de media. 
 
- Als dus blijkt dat 65 % van het gescheiden plastic niet recyclebaar blijkt, wat is dan het nut van de 
onlangs gestarte manier van afval scheiden in Haarlemmermeer? 
 
Het onderzoek van Natuur en Milieu gaat alleen over de recyclebaarheid van verpakkingen in de 
supermarkten: 65% van de supermarktverpakkingen is niet of maar beperkt recyclebaar. Tegelijkertijd 
geeft Natuur en Milieu aan dat veel van de verpakkingen met enkele simpele aanpassingen goed 
recyclebaar zijn te krijgen. Bijvoorbeeld, op de verpakking vastgeplakte papieren etiketten of wikkels om 
verpakkingen die van ander materiaal zijn gemaakt zitten recycling in de weg. Dit ligt in lijn met eerdere 
onderzoeken van Wageningen Universiteit (o.a. uit 2014, 2017 en 2021). 
 
Het onderzoek zegt dus vooral dat de recyclebaarheid van verpakkingen in supermarkten veel beter moet 
en kan en dat dit al met betrekkelijk eenvoudige ingrepen bereikt kan worden. In Haarlemmermeer 
zamelen we plastic verpakkingen samen met blik en drinkpakken in, de zogeheten PBD-stroom. Als we 
hiernaar kijken, dan zien we een heel ander, veel positiever beeld. Over 2020 laten de cijfers zien dat 
63% wordt gerecycled, uit 30% wordt energie teruggewonnen en de overblijvende 7% is vochtverlies. Het 
grote verschil tussen deze cijfers en de cijfers uit het onderzoek van Natuur en Milieu kan verklaard 
worden doordat wij in de Haarlemmermeer alle verpakkingen inzamelen en verwerken en in het 
onderzoek van Natuur en Milieu gekeken is naar 57 verpakkingen. 
 
Dit laat zien dat afval scheiden zeker zin heeft. Sterker nog, het is de basis voor een economie, waarin 
waardevolle grondstoffen behouden blijven. Door recycling van materialen hebben we veel minder 
natuurlijke grondstoffen nodig en stoten we minder CO2 uit.  
 
- En als blijkt dat 65 % van het gescheiden plastic niet recyclebaar is, wat doet Meerlanden daar dan 
mee? En is het dan wel zinvol om met het gescheiden afval door te gaan? 
 
Hierbij verwijs ik je ook naar bovenstaand antwoord, en als aanvulling daarop: gescheiden inzameling en 
recycling van PBD zijn betrekkelijk nieuw in Nederland. Met een recyclingspercentage van 65% is er 
zeker ruimte voor verbetering. Daar zijn zowel de overheid, afvalbranche als het verpakkend bedrijfsleven 
nog zeker niet tevreden mee. De verpakkende bedrijven werken er hard aan om betere plastic 
verpakkingen op de markt te brengen, die goed te sorteren en te recyclen zijn. Dat zie je ook al steeds 
meer terug in supermarktverpakkingen. Met elkaar werken we zo stap voor stap naar een beter 
recylcingsysteem toe.  
 
- Natuur & Milieu wil dat de overheid ervoor zorgt dat supermarkten en producenten alleen nog maar 
verpakkingen maken die goed recyclebaar zijn. "De kwaliteit van de plastics moet behouden blijven, 
anders is er geen sprake van effectieve recycling van grondstoffen", aldus Vierstra. De organisatie vindt 
ook dat er meer moet gebeuren om ervoor te zorgen dat consumenten kiezen voor herbruikbare 
verpakkingen. "Uiteindelijk is een herbruikbare verpakking natuurlijk nog beter dan een 
wegwerpverpakking", zegt Vierstra. Hij denkt bijvoorbeeld aan korting voor de consument die kiest voor 
hervulbare sapflessen. Ziet Meerlanden het ook als zijn taak om inwoners hierop de wijzen? 
 
Dat zien we ook zeker als één van onze taken. Meerlanden heeft de focus op hergebruik en recycling 
(drie R-en van de R-ladder voor circulariteit: re-use, repair en recycling) en vanuit dit oogpunt geven we 
ook zeker tips om bewustere keuzes te maken in onze communicatie met inwoners en bedrijven. Immers 
geldt ook hier, voorkomen is beter dan genezen.  
 


